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Geachte gemeenteraad,

Op 15 juni en 6 novemberjl. bent u geïnformeerd over de Werkagenda 2018. Daarin zijn de zaken 
benoemd die urgente aanpak vergen, los van zaken die om vernieuwing van beleid vragen. Wij 
informeren u met deze brief over de huidige stand van zaken van de onderwerpen uit de 
Werkagenda 2018.

Thema’s Toelichting Stand van zaken december 2018

1 Verplaatsing We willen toe naar een nieuwe Het programma van eisen en de
gemeentewerf gemeentewerf voor Westland. Er is

voorbereidingskrediet beschikbaar 
voor verdere uitwerking

(schetsontwerp,

haalbaarheidsonderzoek) van het

scenario van verplaatsing van de 

gemeentewerf. Er wordt toegewerkt

naar een voorstel dat structurele
middelen vergt.

variantenstudie zijn afgerond. Het

raadsvoorstel voor votatie van het

voorbereidingskrediet wordt ter

besluitvorming voorgelegd voor de 

gemeenteraadsvergadering van februari

2019. Bij akkoord kan de volgende fase
voor het realiseren van een nieuwe

gemeentewerf worden uitgewerkt.

2 Kustvisie Een gefaseerde aanpak is nodig om De commissie EFO heeft zich eind
de Kustvisie in de praktijk verder te november uitgesproken voor betaald
brengen en uit te werken. Daartoe parkeren met gedifferentieerde tarieven.
maken we een analyse en aanpak van 

de belangrijkste sub-dossiers. Het
betreft onder meer parkeren,

Deze keuze wordt verder uitgewerkt in 

een voorstel en er wordt gestart met de 

voorbereiding van de realisatie.
slagboom, inrichting strandslagen, 
strandhuisjes en jaarrond

Tijdens de begrotingsraad van 6 

novemberjl. is een motie aangenomen
strandpaviljoens. Na de zomer volgt om een hellingbaan te realiseren bij
een procesvoorstel met tijdpad. Molenslag. De uitwerking hiervan is

gestart. Tevens wordt gewerkt aan het in

beeld brengen van noodzakelijke acties
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3 Leuningjes

4 Rijnvaart

5 Verpleegcapaciteit

Gesprekken met de Leuningjes en 

WOS zijn spoorslags opgepakt. Een 

notitie met verschillende opties is in 

voorbereiding. De raad wordt 

meegenomen in de voortgang van het 

dossier.

De raad heeft het bestemmingsplan 

niet vastgesteld en gevraagd om een 

heroverweging van de infrastructuur. 

Het bestemmingsplan moet zo spoedig 

mogelijk worden aangepast. Wij willen 

samen met de raad op zeer korte 

termijn stappen zetten in dit dossier.

voor de andere strandslagen. Hierbij 

wordt ook aandacht besteed aan het 

reguleren van de toegang tot de 

strandslagen, o.a. door middel van 

slagbomen. Wat de strandhuisjes betreft 

is op 16 oktober jl. een motie 
aangenomen, waarmee de raad zich 

uitspreekt tegen de bouw van 

strandhuisjes. Momenteel wordt 

onderzocht of, en zo ja, hoe de 
dienstverleningsovereenkomst kan 

worden beëindigd.
Verder is er een start gemaakt met een 

onderzoek naar het in beperkte schaal 

mogelijk maken van jaarrond 

strandpaviljoens. Dit onderzoek zal begin 

2019 worden afgerond. Begin 2019 wordt 

de raad geïnformeerd over de voortgang 

op de verschillende kustdossiers.

Met zowel WOS als stichtingsbestuur De 

Leuningjes worden afrondende 

gesprekken gevoerd om informatie over 

de verschillende opties compleet te 

maken. De gemeenteraad wordt in het 

eerste kwartaal van 2019 geïnformeerd.

Het bestemmingsplan is gewijzigd ter 

vaststelling aangeboden aan de raad 

en vastgesteld op 18 september jl.

Aantrekkelijke dorpen en 

voorzieningen betekent ook voldoende 

verpleegcapaciteit dichtbij in de eigen 

sociale omgeving. De gesprekken 

hierover zijn gestart. Wij intensiveren 

het lobbywerk.

Een locatieonderzoek voor een nieuwe 

Rozenhof is gereed. Careyn heeft hierop 

gereageerd en voor een tweetal locaties 

wordt de haalbaarheid verkend. Ten 

aanzien van de Naaldhorst wordt in 

januari 2019 een visiedocument en een 

intentieovereenkomst voor bestuurlijke 

besluitvorming voorgelegd. Qua lobby is 

in december 2018 het bestuurlijk gesprek 

met Zorgkantoor/ zorgverzekeraar DSW 

opnieuw gestart omtrent 
verpleegcapaciteit (WLZ) en transmurale 

voorzieningen (ZVW).
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6 Huisvesting

arbeidsm igranten

7 Westlandroute
A4ZWİppolderlaan

8 Energietransitie

GEMEENTE

Wij gaan aan de gemeenteraad de 

ontwikkelstrategie voor de huisvesting 

van arbeidsmigranten presenteren en 

vanuit die strategie kansrijke locaties 

voorleggen. Hierbij wordt de 

verbinding gemaakt met het brede 

dossier wonen voor verschillende 

doelgroepen.

Voor de Westlandse voorkeursvariant 

is per direct inzet van de provincie 

noodzakelijk, mede in verband met 

het verkrijgen van financiële 

middelen. Een Mobiliteitsvisie 
Westland 2030 (met doorkijk naar 

‘ 2040) wordt opgesteld als kader voor 

gerichte sturing. Daarnaast werken 

we samen met het Rijk en de regio 

; verder aan de integrale 

gebiedsuitwerking Greenport 3.0, 

zodat we tijdens de BO MIRT in het 

najaar de eerste resultaten hiervan 

kunnen laten zien.

De gemeente moet aanhaken bij de 

snelle slagen die de rijksoverheid 

maakt op het gebied van de 

energietransitie. Het gaat om een van 

de grote maatschappelijke opgaven 

voor de komende decennia, die ook 
verschillende Europese en nationale 

harde deadlines kent. Stakeholders 
buiten de gemeenten zijn al bezig 

zich te positioneren, de gemeente kan 
dan niet achterblijven. Vooruitlopend

Het ontwikkelkader is vastgesteld op 18 

september jl. Vanuit de dynamische lijst 

met locaties is een aantal locaties in 

beeld om te worden ontwikkeld. De 

procedure voor het kwaliteitsregister 

uitzenders is gestart.

Na vaststelling van de Wippoldervariant 

door de gemeenteraad en provinciale

i staten eind 2018 wordt begin 2019 

gestart met de verdere uitwerking van het 

ontwerp en de bestemmingsplan 

procedure.

Met het opstellen van de mobiliteitsvisie 

Westland wordt begin 2019 gestart.

De MER procedure en het uitwerken van 

de ontwerpen voor het project Poorten en 

Inprikkers A4 is najaar 2018 gestart. Eind 

2019 wordt op grond hiervan door het 

Rijk het Tracébesluit vastgesteld. De 

reconstructie van de Harnaschknoop start 

medio 2025.

De voortgangrapportage integrale 

gebiedsuitwerking GP3.0 is in het BO 
MIRT (Bestuurlijk Overleg- 

Meerjarenprogramma Infrastructuur, 

Ruimte en Transport) akkoord bevonden. 

In het kader van de korte termijn aanpak 

is de verkenning metropolitaan fietspad 

Naaldwijk-Rotterdam in 2019 

gehonoreerd. Inzake de besluitvorming 

pilots bedrijvenaanpak Leehove en 

intelligente verkeersregel installaties 

(IVRI's) volgt begin 2019 uitsluitsel.

ļ In het tweede kwartaal van 2019 wordt 

het Westland energie Akkoord voor 

bestuurlijke besluitvorming voorgelegd. 

Met de stakeholdergroepen glastuinbouw, 

VVE's, particuliere woningbezitters, 

bedrijven en wooncorporaties zijn 

gesprekken gestart inzake de kansen, 

belemmeringen en wat de mogelijke rol 
van de gemeente zou zijn.

Ten aanzien van de inzet op warmte is in 
november de eerste uitwerking
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op de noodzakelijke activiteiten als 

gevolg van nieuwe wetgeving en 

beleid is inzet in 2018 al 

noodzakelijk. Wij zijn hier al druk mee 

bezig.

Vervallen van de 

buslijn als gevolg van 

de Hoekselijn

Wij moeten snel een visie indienen, 

omdat nu de vervoersplannen voor 

2021 en verder worden gemaakt. 

Hiermee wordt per direct gestart.

gepresenteerd aan de diverse 

stakeholders (Rijk, gemeente, PZH,

Haven, energieleveranciers, kwekers, 

etc.). De uitwerking heeft o.a. geleid tot 

de aanvraag voor een Regio Deal, met 

betrekking tot een hoofdstructuur. Helaas 

is deze regiodeal afgewezen en wordt er 

nu gekeken naar andere vormen van 

financiering. De triasboring is uitgevoerd, 

maar helaas is er geen warmte uit de 

triaslaag mogelijk. Daarmee is de put nu 

draaiende vanuit de krijtlaag. Er zijn 
voorbereidingen voor een tweede doublet 

begin volgend jaar. Ook zijn twee andere 
initiatieven in een vergevorderd stadium 

voor boring.
Met de 23 gemeenten in de regio Den 

Haag- Rotterdam is een start gemaakt 
met een regionale energiestrategie. Het 

Rijk heeft de gemeente verplicht samen 

te werken in een regio om tot een aanbod 

te komen in hoeverre de regio eigen 

invulling kan geven aan de eigen 

energiebehoefte.

Momenteel wordt door de MRDH een 
maatwerkbeleidsplan opgesteld inzake de 

lijnen die door geringe bezetting minder 

gaan rijden of komen te vervallen. Dit 

plan biedt de mogelijkheden voor het dan 

inzetten van de vrijvallend OV gelden 

voor maatwerkvervoer mogelijk in 

combinatie met doelgroepenvervoer. 

Hiertoe is de MRDH als 
Vervoersautoriteit opdrachtgever en de 

concrete invulling vindt samen met de 

gemeenten plaats.

Begin 2019 wordt dit plan binnen de 

MRDH ter besluitvorming aangeboden en 

aan de gemeenten voor zienswijzen 

aangeboden. Vervolgens kan op grond 

hiervan hiermee gestart gaan worden in 

Maasdijk. Een optie voor Maasdijk bij het 

vervallen van lijn 33 bij in gebruik name 

van de Hoekse Lijn in de weekenden en 

avonduren is onder meer de Regiotaxi. 

Begin 2019 wordt gestart met de verdere
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1 O Right to Challenge

uitwerking van de opties ANWB 

automaatje, maatwerkvervoer in 

samenwerking met doelgroepenvervoer 

en Honderdland. Nadruk ligt hierbij op 

een vervangend vervoersysteem waar de 

inwoners van Maasdijk mee naar de 

Hoekse lijn halte Steendijksepolder en 

naar Naaldwijk halte Verdilaan kunnen 

gaan reizen.

Right to challenge is een aanpak die In eerste kwartaal 2019 zal door het

11 Aanpak Woondossiers

I
zijn waarde heeft bewezen in andere 

gemeenten. Kern van de aanpak is dat 

een groep (georganiseerde) bewoners 
taken van de gemeente kunnen 

overnemen als zij denken dat het 
anders, beter, slimmer en/of 

goedkoper kan. We dagen 

Westlanders uit om te komen met 

voorstellen ter verbetering van hun 

leefomgeving en starten hiervoor een 

pilot.

Het college brengt op dit moment de 

feiten en lopende initiatieven rondom 

het thema wonen in kaart. Hierbij 

wordt gekeken naar alle innovatieve 

en alternatieve woonvormen, zoals 

kluswoningen, pauzewoningen en tiny 

houses. We nodigen partijen uit om 

de gemeente met initiatieven te 
benaderen.

college worden besloten over de voorkant 

van het proces en communicatie en over 

het afwegingskader right to challenge. 

Tevens zal de Westlandse Initiatieven 

Tafel live gaan, die bedoeld is om 

Westlandbreed initiatieven te bespreken.

Vanuit gemeentelijk woningbezit zijn drie 

potentiële woningen geïnventariseerd 

(voor circa 4 huishoudens/1 0 personen) 

als pauzewoning. Ten behoeve van de 

financiële dekking wordt een voorstel 

voor de raad voorbereid. Streven is om 

de 3 woningen in het eerste kwartaal 

2019 in gebruik te nemen als 

pauzewoning.

Het benutten van kansen voor realisatie 

van kluswoningen is een continu proces. 

De evaluatie van de pilot in ‘s 

Gravenzande wordt eind dit jaar 

afgerond.

De pilot tiny houses te Naaldwijk is 

gestart met vooralsnog een drietal 

woningen. Met belangstellenden wordt 

opgewerkt naar projectrealisatie. De 
verwachting is dat medio 2019 de 

woningen neergezet kunnen worden.

Op dit moment zijn drie locaties in beeld 

gekomen die ingezet kunnen worden voor 

de huisvesting van een brede doelgroep 

spoedzoekers. In het eerste kwartaal 

2019 zullen marktpartijen/corporaties
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12 Resultaatgerichte 

inkoop zorg

13 Vaarrecreatie

14 Leegstand

15 Omgevingsvisie

uitgenodigd worden om een 

projectvoorstel voor realisatie in te 

dienen.

De aanbesteding voor resultaatgerichte 

zorg bij de WMO is afgerond en 35 

zorgaanbieders krijgen een contract.

2019 is een overgangsjaar waarin alle 

cliënten een gesprek voor de 

resultaatgerichte (her)indicatie krijgen. 

Wmo consulenten worden hiervoor 

getraind.
Op het gebied van jeugdzorg worden 

regionaal en lokaal voorbereidingen 

getroffen om per 1 januari 2020 met 

resultaatgerichte afspraken met 

zorgaanbieders te gaan werken.

Er zijn vijf halteplaatsen voor de 

rondvaart opgeleverd.
Het onderzoek naar de mogelijkheden om 

pick-up points te realiseren is opgeleverd 

en heeft globale kosten en 40 locaties 

inzichtelijk gemaakt.

Controle, beheer en onderhoud van het 

vaarknooppuntensysteem is geregeld 

i.s.m. vrijwilligers in het vaargebied.

De nieuwsbrief “Voortvárend Westland" is 

een belangrijke informatiebron.

Het onderzoek naar juridische borging 

van het vaarnetwerk in een 
bestemmingsplan is bijna afgerond. 

Activiteiten lopen zoals al gepland nog 

door in 2019.

Het voorstel voor de leegstandsaanpak 

zal in januari 2019 door het college 

initiatieven nodig zijn om leegstand in worden vastgesteld waarna de uitvoering 

de winkelgebieden te voorkomen of op op korte termijn kan starten. In eerste 

te lossen. Daarbij wordt onder andere instantie zal in dat kader een 

gekeken naar een 
leegstandsverordening en 

bestemmingswijziging.

Het college gaat aan de slag met de 

implementatie van de 
resultaatgerichte zorg bij de WMO (in 

H4-verband opgewerkt door middel 

van de visie op ondersteuning, raad 

van januari 2018). Uw raad wordt 

daarbij geïnformeerd over de lopende 

ontwikkelingen en de impact. Parallel 

hieraan pakken wij het onderzoek 

naar de inkoop van jeugdzorg per 

direct op. naar aanleiding van uw 

motie van 12 juni jl.

Toerisme in Westland staat meer en 

meer op de kaart, vaarrecreatie is een 

belangrijk onderdeel daarvan. Het 

college stelt een overzicht op van de 

obstakels die vaarrecreatie 
belemmeren. Nieuwe initiatieven op 

het gebied van vaarrecreatie worden 

bevorderd.

We zijn in overleg met MKB Westland 

om te bepalen welke maatregelen en

leegstandsmakelaar worden aangesteld.

We zijn gestart met de voorbereiding 

op de omgevingsvisie. In de 

omgevingsvisie worden thematische

Het plan van aanpak omgevingsvisie en 

plan van aanpak Pilot Omgevingsplan 

Poeldijk inclusief participatieparagraaf
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deelvisies in samenhang bekeken en 

onderling afgewogen. Schaarse ruimte 

is de gemeenschappelijke factor die 

de thema's verbindt.

zijn eind 2018 door uw raad vastgesteld. 

Naar aanleiding van de RIA zullen 

bijeenkomsten van een raadsbrede 

werkgroep Omgevingswet worden 

ingepland voor 2019 om invulling te 

geven aan een nauwe samenwerking op 
de vervolgstappen.

16 Onderwijs

17 Ondermijning

18 Nieuwe bestuursstijl

De raad wordt geïnformeerd over en 

betrokken bij het proces en de aanpak 

van het actualiseren van het Integraal 

Huisvestingsplan Onderwijs en 

gevraagd daarin keuzes te maken.

Uiterlijk in juli ontvangt de raad 

nadere informatie over de aanpak 

uitbuiting arbeidsmigranten.

Gemene deler in alle acties: een 

nieuwe bestuursstijl. We werken 

transparant en toegankelijk. Om met 

dat laatste te beginnen zullen onze 

inwoners collegeleden kunnen treffen 

in een wethoudersspreekuur in de 

dorpen. De eerste ontmoeting zal voor 

de zomervakantie plaatsvinden. 

Daarnaast krijgt het opnemen van 

varianten in college- en 

raadsvoorstellen direct aandacht bij 

het opstellen van de stukken. 

Belangrijke notie daarbij is dat niet 

alle onderwerpen zich lenen voor 

scenario's en alternatieven. Voorts 

schakelen we door op het plan van 

aanpak 'follow-up rapportage van

Het Integraal Huisvestingsplan (IHP) is 

op 4 december 2018 tijdens het gesprek 

met de schoolbesturen aan de commissie 

MO gepresenteerd Op 7 januari 

respectievelijk 22 januari 2019 zal het 

IHP in de commissie MO en de 

gemeenteraad worden behandeld.

De gemeenteraad is geïnformeerd over 

de aanpak van uitbuiting van 

arbeidsmigranten. Op dit moment wordt 

gewerkt aan het actieprogramma. De 

interne netwerkgroep is in werking en 

wordt samen met externe partners als 

klankbord gebruikt bij het opstellen van 

het actieplan. Parallel hieraan wordt 

uitvoering gegeven aan de aanpak van 

arbeidsuitbuiting. Denk hierbij aan het op 

orde brengen van de informatiepositie, 
het kweken van awareness en 

bestuurlijke weerbaarheid. Signalen 
worden direct opgepakt.

Het afgelopen jaar ís er zesmaal 
inloopspreekuur georganiseerd.

Gemiddeld genomen hebben per keer ca. 

15 inwoners van de gemeente gebruik 

gemaakt van het spreekuur. Tijdens deze 

uren vinden nieuwe kennismakingen 

plaats, worden langlopende dossiers aan 
de orde gesteld en komen verfrissende 

ideeën voorbij. Wij merken dat inwoners 

het op prijs stellen dat hen een luisterend 

oor wordt geboden, ook in gevallen dat 

het college niets kan betekenen omdat er 

een gerechtelijke procedure loopt. Het 

college heeft als collectief zes 

werkbezoeken gebracht aan verschillende 

dorpskernen, waarbij diverse 

onderwerpen de aandacht kregen. Zo is
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Handhaving

bevindingen bevordering goed 

functioneren gemeentebestuur’. Dit 

vraagt om een programmatische 

aanpak, waarin het thema integriteit 

(bestuurlijk en ambtelijk) een 

prominente rol krijgt.

Met het oog op toekomstige 

handhaving vindt een heroverweging 

plaats ten aanzien van de prioritering 

en het beëindigen van het strijdig 

gebruik.

in 's Gravenzande gesproken over het 

vernieuwde Marktplein, heeft het college 

in De Lier geconstateerd dat het 

geluidsscherm aan de Leeweg versneld 

gerealiseerd moet worden en werd in Ter 

Heijde de sterke sociale cohesie van het 

dorp zichtbaar. Zowel het 

inloopspreekuur als het bezoek aan de 

kernen zal worden voortgezet in 2019 

omdat er in meerdere opzichten wordt 

voorzien in een behoefte.

In aanloop naar de behandeling van de 

begroting en het vaststellen van het 

uitvoeringsprogramma 2019 hebben wij 

met de raad thematafels georganiseerd 

om met raadsleden in gesprek te gaan 

over relevante thema's. In januari 2019 

ontvangt de raad hierover een 

terugkoppeling.

In voorstellen aan de raad wordt steeds 

vaker opgenomen welke alternatieven er 

voor de besluitvorming zijn. Recent 

voorbeeld daarvan is het dossier rondom 

kustparkeren of de keuze voor sloop of 

hergebruik van het voormalig 

gemeentekantoor in Monster.
Het beleidskader besluitvorming is ter 

kennisname aangenomen door de 

commissie Bestuur op 29 november jl. 

Aan zowel de bestuurlijke als de 

ambtelijke integriteit wordt ook in 2019 

aandacht besteed, middels verschillende 

trajecten.

Momenteel vindt een analyse plaats van 

aan de glastuinbouw gerelateerde 

bestemmingsplannen en beleidsregels.
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GE ME EHTE WESTLAND

Voortgang
De meeste onderwerpen op de Werkagenda 2018 lopen door in 2019 en verder. Over de 
voortgang van deze onderwerpen wordt u in het vervolg geïnformeerd via de gebruikelijke 
raadsinformatiemiddelen, langs het Uitvoeringsprogramma 2019 of via andere documenten in het 
kader van de P&C-cyclus.

Hoogachtend,
burgemeester en wethouders van Westland, 
da, secretaris de burgemeester

Spindler B.R. Arends




